



WALLCOVER LIGHT

Renoveringstapet light / Renoviervlies Light

ENG

Covers smaller imperfections and gives a smooth surface for painting or wallpapering. Made of completely glass fibre free non-woven material.

Adhesive: Reflekt Wall adhesive Extra / Reflekt Vävlim Extra

SE

Täcker mindre ojämnheter och ger ett slätt ytskikt för målning eller tapetsering. Tillverkat i helt glasfiberfritt non-woven-material.

Lim: Reflekt Vävlim Extra.

NO

Dekker mindre ujevnheter, gir en jevn overflate for maling eller tapetsering. Tilvirket i helt glassfiberfritt non-woven materiale.

Lim: Reflekt Vävlim Extra.

DE

Deckt kleine Unebenheiten ab und bietet eine glatte Fläche zum Malen und Tapezieren. Hergestellt aus völlig glasfasersfreiem Vliesmaterial.

Leim: Reflekt Gewebekleber Extra.

Batchnummer:

0,5x10
METER



www.rusta.com



32300 26/13





ENG - Wallcover Light

Wallcover Light covers smaller imperfections and gives a smooth new surface for wallpapering or painting. Surfaces that are suitable: plaster, concrete, gypsum board, particle board etc.

Check: Check that the product is intact, clean and free of visible defects before starting work. Any defects must be claimed before wallpapering.

Surface preparation: The surface must be well-anchored, dry, clean and lightly absorbent. Old surfaces must be washed with paint cleaner. Different surfaces require different kinds of preparation for good results. Highly absorbent surfaces must be primed. Prime by applying a layer of adhesive and letting it absorb into the substrate and dry for about 24 hours. Note that wall filler is highly absorbent and must be primed.

Adhesive: Roll out plenty of Reflekt wall adhesive Extra / Reflekt Vävlirn Extra in an even layer directly on the wall. Apply adhesive to an area equal to two lengths at a time. Expect one litre per 2-3m².

Hangng: Hang the first length on the wall using a plumb line or a laser, check that the length is vertically straight. Start attaching the length at the top of the wall with a smoother. Leave about 5cm for trimming at the ceiling and floor. **NOTE!** It is very important to work with a light hand and avoid pressing down the wallcover into the structure of the wall surface. Adhesive residue must be removed immediately with a wet sponge. Cut the length at the ceiling and floor with a wallpaper knife. Change the blades often! Hang the next length edge-to-edge with the previous length without overlapping, make sure the edges of the two lengths are tightly butted together. At inside and outside corners, let the length go over to the next wall by about 5 cm.

Painting: Let dry for about 1-2 days with good ventilation before starting to paint. Expect two to three coats.

Wallpapering: Let dry for about 1-2 days with good ventilation before wallpapering. The wallcover should be primed before wallpapering.

For more info see www.rusta.com

SE - Renoveringstapet Light

Renoveringstapet Light täcker mindre ojämnheter och ger ett slätt, nytt ytskikt för tapetsering eller målning. Underlag som passar bra att tapetsera på är: puts, betong, gipsskivor, spånskivor och liknande.

Kontrollera: Kontrollera att produkten är hel och ren samt utan synliga fel innan arbetet startar. Eventuella fel skall reklameras före tapetsering. Underarbete: Underlaget skall vara fast, torrt, rent och lätt sugande. Gamla ytor måste tvättas med målartvätt. Starkt sugande underlag ska förlimmas. Förlimma genom att stryk på ett lager lim och låt det dra in i underlaget och torka i 24H. Tänk på att spacklade ytor är starkt sugande.

Limning: Rulla ut rikligt med Reflekt Vävlirn Extra i ett jämnt lager direkt på väggen. Stryk lim på en yta som motsvarar två våder i taget. Räkna med 1liter till 2-3m².

Uppsättning: Sätt upp den första våden på väggen med hjälp av ett lodsnöre eller laser och kontrollera att den sitter absolut lodrätt. Fäst våden högst upp på väggen med en tapetslätare, se till att lämna ca 5cm för renskärning vid tak och golv. Dra sedan med slätaren uppifrån och ner så att våden hamnar absolut lodrätt. **OBS!** Viktigt att jobba med lätt hand och undvik att trycka ned tapeten i strukturen i underlaget. Limspill måste tas bort på en gång med en blöt svamp. Skär av våden vid tak och golv med en tapetkniv, byt skärblad ofta! Sätt upp nästa våd kant i kant utan överlappning. Se till att kanterna sitter tätt mot varandra. Vid inner- och ytterhörn låt våden gå över till nästa vägg med ca 5cm.

Målning: Låt torka i ca 1-2 dygn med god ventilation innan övermålning. Räkna med två-tre strykningar. Tapetsering: Låt torka i ca 1-2 dygn med god ventilation innan tapetsering. Före tapetsering bör Renoveringstapeten först förlimmas.

För mer info se www.rusta.se

NO - Renoveringstapet Light

Renoveringstapet Light dekker mindre ujevnheter og gir en frisk og jevn overflate for tapetsering eller maling. Underlag som passer til Renoveringstapet Light er: puss, betong, gipsplater, sponplater og lignende.

Kontroller: Kontroller at produktet er helt og rent og uten synlige feil før arbeidet starter. Eventuelle skader må reklameres før tapetsering.

Forarbeid: Underlaget skal være fast, tørt, rent og lett sugende. Gamle overflater må vaske med malervask. Ulike underlag krever ulike typer forarbeid for et godt resultat. Sterkt sugende underlag må forlimes. Forlim ved å stryke på et lag med lim og la det absorberes inn i underlaget og tørke i 24 timer. Husk at spaklede overflater er svært absorberende. Liming: Rull ut rikelig med Reflekt Vävlirn Extra i et jevnt lag direkte på veggen. Anvend en pensel langs kanter og lister. Stryk lim på en overflate som tilsvarer to lengder om gangen. Regn med 1 liter til 2-3 m².

Montering: Plasser den første lengden på veggen ved hjelp av en loddesnor eller laser, og kontroller at den sitter helt loddrett. Plasser lengden lengst oppe på veggen med en tapetsletter og la det være igjen ca. 5cm til renskjæring ved tak og golv. Dra deretter sletteren ovenfra og ned slik at lengden blir fullstendig loddrett. **OBS!** Det er viktig å jobbe med lett hånd og unngå å trykke duken ned i strukturen i underlaget. Limsøl må fjernes umiddelbart med en bløt svamp. Skjær av lengden ved tak og golv med en tapetkniv. Bytt skjærebord ofte. Sett opp neste lengde kant i kant uten overlappning. Ved innerhjørne og ytterhjørne lar du lengden gå over på neste vegg med ca. 5 cm.

Maling: La det tørke i ca. 1-2 døgn med god ventilasjon før overmaling. Det må påregnes 2-3 strøk.

Tapetsering: La det tørke i ca. 1-2 døgn med god ventilasjon før tapetsering. Før tapetsering bør tapeten forlimes.

Før mer info se www.rusta.se

DE - Renoviervlies Light

Der Renoviervlies Light deckt kleine Unebenheiten ab und bietet eine glatte Fläche zum Malen und Tapezieren. Für das Tapezieren geeignete Untergründe: Putz, Beton, Gipswandbauplatte, Spanplatten u. Ä.

Prüfen Sie: Prüfen Sie vor Arbeitsbeginn, dass das Produkt intakt und sauber und frei von sichtbaren Män-



gel ist. Eventuelle Fehler müssen vor dem Tapezieren reklamiert werden.

Vorbereitung: Der Untergrund sollte fest, flach, trocken, sauber und leicht absorbierend sein. Alle Oberflächen müssen mit Untergrundreiner gewaschen werden. Ein stark absorbierender Untergrund muss mit Leim grundiert werden. Tragen Sie eine Schicht Leim auf und lassen Sie diesen in den Untergrund einziehen und 24 Stunden trocknen. Denken Sie daran, dass geschaltete Oberflächen stark absorbierend sind.

Leimen: Bestreichen Sie die Wand direkt in einer gleichmäßigen Schicht mit reichlich Reflekt Gewebekleber Extra. Streichen Sie den Leim auf eine Fläche, die jeweils zwei Tapetenbahnen entspricht. Rechnen Sie mit 1 Liter für 2-3 m².

Anbringen der Tapete: Setzen Sie die erste Tapetenbahn mithilfe einer Lotschnur oder eines Lasers an die Wand und kontrollieren Sie, dass die Bahn ganz senkrecht ist. Befestigen Sie die Tapetenbahn ganz oben mit einem Tapetenglätter. Achten Sie darauf, dass Sie 5 cm für das Kantenschneiden an der Decke und am Boden überstehen lassen. Ziehen Sie dann mit dem Glätter von oben nach unten, sodass die Tapetenbahn absolut gerade wird. **Achtung!** Arbeiten Sie mit leichter Hand und vermeiden Sie, die Tapete in die Struktur des Untergrundes zu drücken. Leimreste müssen sofort mit einem nassen Schwamm entfernt werden. Schneiden Sie die Tapetenbahn an der Decke und am Boden mit einem Tapetiermesser ab. Wechseln Sie oft die Scherklänge! Setzen Sie die nächste Tapetenbahn Kante an Kante ohne Überlappung. Achten Sie darauf, dass die Kanten dicht aneinander liegen. Bei Innen- und Außenecken lassen Sie die Tapetenbahn 5 cm zur nächsten Wand übergehen.

Malern: Lassen Sie vor dem Malern alles 1-2 Tage bei guter Belüftung trocknen. Es werden vermutlich 2-3 Anstriche erforderlich sein.

Tapezieren: Lassen Sie vor dem Tapezieren alles 1-2 Tage bei guter Belüftung trocknen. Vor dem Tapezieren sollte das Renoviervlies mit Leim grundiert werden.

Für weitere Informationen besuchen Sie www.rusta.se

